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Měsíční glosování
� O jedné z největších investic 

města - multifunkční aréně - se jed-
nalo na zastupitelstvu. Bod pro-
šel hladce. Alespoň podle drtivé-
ho výsledku, kdy většina s výraznou 
převahou prohlasovala financování 
arény. Vytvoření silné koalice ANO, 
ODS a lidovci (ač se nemusí líbit) 
tak sklízí plody. Umíte si předsta-
vit tu nejistotu, kdyby koalice měla 
v zastupitelstvu většinu jednoho hla-
su? 

� Na sociálních sítích se objevily 
informace, že po Jihlavě jezdí taxík, 
který dívkám a ženám nabízí svezení 
zdarma. No, zdarma to úplně není, 
jak asi čtenáři pochopí. Na sítích je 
taxikář vyobrazen jako něco mezi 
lidumilem a prasákem. Tak se před 
svezením raději pořádně optejte. 

� Nové představení Horáckého 
divadla Šepoty a výkřiky od věhlas-
ného I. Bergmana chce od divá-
ka obrovskou nálož kuráže. Výbor-
ně udělaný kus vás roztrhá na kusy. 
Chcete-li zažít téměř jen drsné a 
nepříjemné pocity spojené s umí-
ráním nebo okamžiky až trapnosti, 
hurá do divadla. 

� A ještě jednou k herectví. Je vždy 
milé, když naše herce či herečky spat-
říme v nějakém filmu. Jako třeba teď 
naposledy L. Schreiberovou v televiz-
ní minisérii Docent. A všimli jste si, 
jak třebíčský soused, herec O. Navrá-
til, spolu s jihlavským O. Vetchým 
vedli v Docentovi možná neplánova-
ný minidialog o Třebíči a Okříškách?

 
� Ta nádherná duha na Pávov-

ském rybníku byla ropná skvrna. 
Takže vlastně fuj! -pk-

Ofi ciální zprávy
 z Jihlavy

JEŽKOVY OČI
www.jihlava.cz/jezkovyoci

PLESOVÁ SEZONA. Maturitní plesy jako každoročně opanovaly únorovou plesovou sezonu. V sálech DKO i Dělnického 
domu byly dekorovány stovky studentů středních škol, které čeká zkouška dospělosti – maturita. Snímek je z šerpování stu-
dentů 4C Střední uměleckoprůmyslové školy Jihlava-Helenín.  Foto: Petr Klukan 

„Vedení města chce znát názory obyvatel a podnikate-
lů na dopravní situaci v centru Jihlavy,“ oznamovalo měs-
to veřejnou debatu, která se uskutečnila v předposlední 
únorový den v gotickém sále radnice. Součástí besedy 
bylo seznámení s plánovanými změnami v parkování 
v centru Jihlavy.  

Nutný počin radnice se vcelku minul účinkem. Na 
besedu přišlo kolem třiceti lidí, na přenášené vysílání na 
internetu se připojily asi čtyři desítky lidí. 

Kamenem úrazu byl otřesný zvuk s echem, který 
poslouchání besedy na internetu takřka znemožňo-
val. Druhým problémem, za který už radnice nemůže, 
byly dotazy přítomných, které spíše nebyly otázka-
mi na vedení radnice, ale konstatování, jak to v ulicích 
v centru města s parkováním chodí. Případně konkrét-

ní dotazy, jak je možné, že ten či onen člověk stojí třeba 
na chodníku. 

Závěr z besedy? Pomůže se především rezidentům, 
kteří budou moci parkovat před svým domem i přes 
den, namalované čáry v ulicích zůstanou kvůli legisla-
tivě, jen žluté budou nahrazeny méně do očí bijícími 
modrými a počet parkovacích míst zůstane přibližně 
stejný, jako byl doposud. 

Kdybychom s nadsázkou shrnuli celou besedu, tak 
největším problémem parkování ve městě je obrovské 
množství aut. A s tím se dá něco dělat jen velmi obtíž-
ně, neboť jak poznamenal jeden z radních: Nemůžu si 
koupit gauč, když nemám obývák. 

Nový systém parkování by město chtělo rozjet v květ-
nu, už ale avizovalo, že to možná bude později.  -pk-

K besedě o změnách parkování
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Multifunkční aréna 
dostala zelenou 

Jihlavští zastupitelé schválili na 
únorovém jednání pokrytí chybě-
jících peněz na Horáckou multi-
funkční arénu (HMA). 

Díky usnesení zastupitelů dá měs-
to ze svých zdrojů na HMA 1,1 mili-
ardy korun (600 milionů Kč původ-
ní úvěr, 200 milionů Kč z dalšího 
úvěru, 200 milionů Kč z přebytku 
hospodaření města a 100 milionů 
Kč z revolvingového úvěru). 

Vítězný návrh počítá s celkovými 
náklady na HMA ve výši 1,9 mili-
ardy korun. Zbylých 800 milionů 
korun pokryje Kraj Vysočina (0,5 
miliardy Kč) a Národní sportovní 
agentura (300 milionů Kč). 

Radnice počítá s tím, že by se díky 
dotacím mohlo okolo 300 milionů 
korun vrátit zpět do městské kasy. 
Demolici stávajícího zimního stadi-
onu chce město zahájit letos v létě. 
Pokud vše půjde dobře, mohla by 
HC Dukla Jihlava odehrát v nové 
HMA sezónu 2025-2026.  -pab- 

Město 
zrekonstruuje 

Hájenku
Po dlouhých letech peripetií to 

vypadá, že se táborová základ-
na Hájenka Černé lesy u Brtnice 
konečně dočká nové podoby. Jih-
lavští zastupitelé na svém únorovém 
jednání schválili záměr na její rekon-
strukci. 

Táborová základna patřící městu 
je kvůli nevyhovujícím hygienickým 
podmínkám od roku 2021 uzavře-
na. Náklady na rekonstrukci měs-
to odhadlo na 50 milionů korun s 
DPH. Zhruba čtvrtinu z této částky 
by mohla pokrýt evropská dotace. 

„Na podzim roku 2024 bychom moh-
li zahájit stavební práce,“ uvedl již dří-
ve jihlavský radní David Beke (ODS). 
Dobu trvání stavebních prací odhadl 
zhruba na jeden rok.  -pab- 

Hodiny už v ulicích nenajdete
Možná už někteří jihlavští obyvate-

lé postřehli, že postupně z ulic města 
zmizely velké hodiny. 

Nacházely se například před 
DIODem u zastávky VŠPJ, na Bře-
zinkách na konečné anebo před Děl-
nickým domem.

Někdy ukazovaly čas správně celý 
den a někdy jenom dvakrát denně. I 
to bylo důvodem jejich odstranění.

„Nefungovaly. Každá strana obří bílé 
krabice s hodinami a reklamami ukazo-
vala jiný a většinou špatný čas,“ vysvět-
luje jejich demontáž tiskový mluvčí 
Jihlavy Radovan Daněk. 

Podle jeho slov se majitel zařízení 
nesnažil hodiny opravovat. Takže mu 
město vypovědělo nájemní smlouvu 
a nařídilo odstranění hodin. 

Nejvíce stížností na nefunkční 
hodiny přišlo od lidí z Kollárovy ulice 
před Jitřenkou a z výše zmiňovaného 
prostranství před „Dělňákem“.

S diskuzí na sociálních sítích však 
vyplývá, že chybí jen málokomu. 

 -vd-

Ze sociálních sítí:
Lukáš Vosyka: �  V dnešní době mobilních telefonů už to byl 

přežitek, takže nechybí. Stejně kolikrát jedna strana ukazovala 
něco jiného než ta druhá.

Hradecký Hráďa: �  Což o to, ale před mnoha a mnoha lety se 
radnice kasala, jak nechá vedle Ignáce udělat orloj. Pak najed-
nou ticho po pěšině. Ne že bych ho tam musel nutně mít, ale 
mohlo to vypadat zajímavě.

Pralesní Víla: �  A nevíte, jak dlouho chybí u Dělňáku? Já si 
toho všimla až třeba týden zpátky, co jsem měla čas se na chvil-
ku zastavit a popřemýšlet. A ještě co vím, tak na Jitřence ještě 
byly, nevím, zda jsou.

Vilma Marešová:  � A jestli zmizely i na Kollárce, žádná škoda. 
Když jsem jezdila okolo, nikdy nešly dobře.

Michaela Hurdová:  � Ještě byly na Březinkách na konečné....a 
ano, chybí mi, ale často šly stejně špatně. 

TENTO snímek s hodinami před Sokolem je již minulostí.  Foto: archiv JL

JN: Některé ulice ve městě jsou 
v dezolátním stavu a jsou v nich 
strašné díry (Tolstého, Fritzova 
u autobusového nádraží a další). 
Kdy se konečně začnou opravo-
vat? 

Primátor Ryška: Komunikace 
a chodníky opravdu nejsou v dob-
rém stavu. Provádíme na nich jed-
nak drobné aktuální opravy, kdy se 
snažíme opravit právě vzniklé díry 
nebo problémy menšího rozsahu. 
Na tyto drobné opravy jsou vyčle-
něny řádově jednotky miliónů. Tyto 
opravy se dělají po celém městě, ale 
jsou často pouze provizorní. 

Dlouhodobě se stav zlepší až při 
kompletní opravě povrchů komuni-
kací. Tady se na opravách podílí také 
Kraj Vysočina a Ředitelství silnic a 
dálnic (ŘSD). 

Kraj bude v nejbližších třech 
letech opravovat například povrchy 
ulic Romana Havelky, Rantířovská 
či Brtnická. 

Oprava ulic a prostor autobusového nádraží

Primátor 
(z)odpovídá

Zeptejte se

Své dotazy primátorovi Petru Ryškovi 
nám zastílejte na adresu: 

dawidowicz@jihlavske-listy.cz. 

ŘSD bude pokračovat v opravě 
dálničního přivaděče, u Pávova na 
sjezdu z dálnice plánuje kruhový 
objezd a také se za tři roky chystá 
pokračovat v rekonstrukci obchvatu 
mezi ulicemi Pelhřimovská a Zno-
jemská. 

Nejvíce ulic ale samozřejmě plá-
nuje opravit město Jihlava. Jedná 
se hlavně o společné opravy vodo-
vodů, kanalizací a povrchů. Letos 
například dokončíme kompletní 
opravy ulic Seifertova a Bří Čapků, 
začneme s opravou ulice Hybrálec-
ká, Brtnického předměstí, Evžena 
Rošického či kpt. Jaroše. 

V nejbližší době se také plá-
nují opravy ulic Musilova, Holí-
kova, Krajní, Ke Skalce, 17. lis-
topadu, Mahlerova, Fibichova, 
Červené domky, Hamerníkova, 
Lidická kolonie, Úvoz a další. Kaž-
dý rok je ale možné opravovat vzhle-
dem k dopravní situaci pouze určité 
množství ulic, aby vzhledem k uza-

vírkám nedocházelo k velkým pro-
blémům v dopravě. 

JN: Se stavbou dopravního ter-
minálu k městskému nádraží se 
plánuje i přesun autobusového 
nádraží. Uvolní se tak velké pro-
story pod vysokou školou. Nedaly 
by se nějak využít třeba jako par-
koviště pro plánovanou multi-
funkční arénu? 

Primátor Ryška: Autobusové 
nádraží se přesune až po dokončení 
druhé etapy výstavby Centrálního 
dopravního terminálu, které se plá-
nuje až v roce 2028 či 2029. 

Pozemky pod současným autobu-
sovým nádražím jsou ale soukromé 
a nepatří městu. Protože je ale toto 
místo pro Jihlavu důležité, bude 
město určitě s majitelem jednat o 
tom, co na těchto pozemcích postaví 
či na co budou využity. Hlavní slovo 
ale bude mít současný majitel.

 -r-

Jihlavská městská hromadná dopra-
va zažívá poslední měsíce velké změ-
ny.

Když si potřebujete koupit jízden-
ku, můžete totiž zaplatit kartou pří-
mo u řidiče. Na tuto službu čekala 
spousta cestujících dlouhou dobu a 
je vidět, že je hojně využívána.

Další revolucí by mělo být spuštění 
e-shopu, který by umožnil dobíjení 
Jihlavské karty online.

„Společně s dodavatelem nyní pracu-

jeme na zapracování e-shopu do naše-
ho účetního systému,“ potvrdil Jih-
lavským novinám Radim Rovner, 
předseda představenstva Dopravní-
ho podniku města Jihlavy (DPMJ). 
Dodal, že pokud se s dodavatelem 
podaří vše doladit, mohl by být spuš-
těn během března.

V únoru také odstartoval provoz 
dvou nových linek G a H. Také zde 
jsou prvotní reakce cestujících po 
měsíci provozu velmi rozporuplné.

Nové jízdní řády, které vznikly 
v návaznosti na nové spoje, vyvolaly 
nejen na sociálních sítích velkou vlnu 
nespokojenosti. 

V Antonínově Dole dokonce vznik-
la petice za lepší rozvržení spojů.

Rovner se vyjádřil, že obě linky 
jsou zatím ve zkušebním provozu, po 
jehož vyhodnocení dojde k úpravám 
jízdních řádů, jak na základě podně-
tů od cestujících, tak i provozních 
poznatků.   Pokračování na str. 13

Velké změny a inovace v MHD 
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��. BŘEZNAPŘIPOJTE SE DO

��. BŘEZNA
PŘIPOJTE SE DO

Ostrá výměna názorů se uskutečnila na 
posledním jednání zastupitelů. Náměstek 
primátora M. Laštovička se bránil řečem, 
které uvedl na svém Facebooku opoziční 
zastupitel R. Hošek. Náměstek se dočkal 
zastání i omluvy. 

Petr Klukan �
Opoziční zastupitel Radek Hošek (STAN) se 

svou kritikou koaličních stran či jednotlivých osob 
tentokrát narazil. Je asi nejznámějším kritikem 
stavby multifunkční arény a manažera stavby Davi-
da Bekeho (ODS), o kterém nezřídka píše na svém 
profi lu na Facebooku. 

V jednom z příspěvků před zhruba třemi týdny 
však mimo jiné napsal, že KDU-ČSL je v koalici 
„jen do počtu, aby měl jejich náměstek placený fl ek. 
Protože by se bez ODS ani do zastupitelstva nedosta-
li“. 

To se dotklo architekta a lidoveckého náměstka 
primátora Martina Laštovičky, který přímo na jed-
nání zastupitelstva žádal po Hoškovi vysvětlení.  

„Chci se zeptat, jaké zjištění vás k tomuto konstato-
vání vedlo, vysvětlete mi to, protože to poškozuje naši 
stranu a poškozuje to mě osobně,“ otázal se. 

„Já se vám přiznám, že nevím. Asi bych to potřebo-
val přesně vidět, v jaké je to návaznosti…,“ odvětil 
Hošek s tím, že si to zcela přesně nepamatuje. 

Na to Laštovička reagoval zcela jasně: „Mě ta 
návaznost nezajímá, tam je jasná dehonestace, pošpi-
nění naší strany a mojí osoby a já chci vidět vaše důka-
zy k tomu.“ 

Hošek chtěl nejdříve ještě jednou ocitovat, co na 
svůj Facebook vlastně napsal, a pak smířlivě odpo-
věděl: „Co se týče toho fl eku, jestli se vás to dotklo, tak 
se samozřejmě omlouvám… měl jsem určitě dát umír-
něnější vyjádření, nicméně, teďka bez urážky, když se 
podívám na samotné volební preference KDU-ČSL, 
tak jsem pevně přesvědčený, že bez koalice s ODS bys-

te se do zastupitelstva nedostali.“   
S tím však náměstek nesouhlasil: „To jste na vel-

kém omylu. Protože v Jihlavě jsme nechyběli v žád-
ném zastupitelstvu od roku 89 a je to úplně něco jiný-
ho, KDU-ČSL v Jihlavě a v celostátní politice. Nemáte 
pro to žádnej důkaz.“

Hošek se snažil oponovat, že „všichni viděli“ 
nějaké letní předvolební preference, žádný důkaz 
však uvést nedokázal a Laštovička mu také sdělil, 
že žádné průzkumy (v Jihlavě) nebyly.   

Nadávky na sítích
„Podívejte se, já jsem 25 let podnikal v architektuře, 

a docela úspěšně, mám realizace po celé České repub-
lice, a vy jste mě tady očernil. Já jsem se dostal do poli-
tiky z desátého místa jako skokan…,“ začal Lašto-
vička vyjmenovávat své působení. 

Hošek reagoval, že jeho historii nezná: „Pokud to 
takhle bylo, tak klobouk dolů.“ A dodal, že „tu inter-
pretaci možná berete víc osobně“. 

„Takhle politik nejedná,“ reagoval Laštovička, 
„když tohle píšete o druhých stranách, o druhých 
politicích, bez důkazu je pošpiníte, tohleto přece není 
v pořádku…“ 

Poukázal i na komentáře, které na Hoškově face-
bookovém profi lu jsou nejen na jeho osobu, ale i 
na členy ODS. „Jim dokonce sprostě nadávali, v těch 
komentářích na Facebooku, a to je vaše doména, kde 
vy jste komentáře a urážky nechával. Takhle se nedělá 
politika,“ zakončil svou řeč.

Máme obrovskou moc 
Do téměř dvacetiminutové diskuse se zapojili i 

další zastupitelé. Jiří Pokorný (ANO) se Laštovič-
ky zastal, když o něm řekl, že o jeho práci není žád-
ná pochybnost. „Je pro mě neuchopitelné nebo nepo-
chopielné, že by tady pan kolega (Laštovička) byl 
osobou, která by tu měla nějakou prebendu.“ 

Vojtěch Prchal z ODS potvrdil, že ze strany STA-
Nu dochází v poslední době ke komunikaci skrze 
sociální sítě. „Byl bych velmi nerad, kdyby se politické 
diskuse pouze přesouvaly na sociální sítě a třeba pod-
něcovaly k nenávisti,“ uvedl.  

„Co se týká takového toho házení bahna, nebo pře-
krucování informací, uvědomme si všichni, že máme 
obrovskou moc, jak ty informace, které máme, podá-
me,“ přidal se Jiří Kotlík z ANO. 

„Pokud opravdu někoho něco zajímá, máme na se-
be všichni kontakty, můžeme se potkat mimo kame-
ry, řešit ty důležité body a být konstruktivní. Já to 
vidím v rámci různých komisí a výborů, že opravdu 
dokážeme být konstruktivní. Mně to přijde, že to, co 
probíhá tady na kamery, je úplně v jiném duchu, než 
když se vídáme namíchaní v komisích, a přijde mi to 
líto,“ řekl s odkazem, že jednání zastupitelstva jsou 
veřejná a každý se na ně může na internetu podí-
vat. 

„Ale uvědomme si, že to, co my vypouštíme, a to, 
proti čemu se nevymezíme, tak to v podstatě podporu-
jeme. Zkuste se nad tím zamyslet,“ uvedl Kotlík. 

Radek Hošek se k těmto výtkám nejen na svou 
osobu již nevyjádřil. 

Takhle se politika nedělá, pane Hošku

Martin Laštovička Radek Hošek
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Líbí se mi, jak se v Jihlavě všichni známe
Vítání občánků pojme většina 

rodin velmi slavnostně, často 
přijdou i prarodiče, říká Roma-
na Hrbatá, členka komise pro 
občanské záležitosti, která už 
novorozené občánky vítá mno-
ho let.

Veronika Dawidowicz ז

Co máte při vítání občánků na 
starosti? 

Jsem členka komise pro občanské 
záležitosti. Po sametové revoluci byla 
snaha odstranit ze života radnice něk-
teré zvyklosti. Když jsem byla zvole-
na do jihlavského zastupitelstva roku 
2002, stala jsem se předsedkyní této 
komise a prosadila jsem zachování 
tradic setkávání se občanů při někte-
rých slavnostních obřadech. 

Dodnes tedy organizujeme v barok-
ní obřadní síni naší starobylé radnice 
akci vítání občánků.

Jak si zajistit to, že moje dítě zaži-
je vítání občánků?

Na oddělení matriky dojde záznam 
o narození občánka, informace je 
zpracována a pracovnice magistrá-
tu osloví písemně rodiče zaslanou 
pozvánkou na vítání občánků. Obřad 
probíhá každý týden v úterý, ve 14.30 
a 15.00 hodin.

V kolika měsících se vítají občán-
ci? 

Vítáme děti věku od 3. měsíce 
narození do půl roku přibližně. Pod-
mínkou je trvalé bydliště v Jihlavě.

Jaká bývá atmosféra?
Stává se často, že maminky se už 

setkaly v porodnici, vyměňují si vzá-
jemně informace o svých mimin-
kách. 

Nás velmi těší, když rodiče obřad 
pojmou jako menší slavnost a přizpů-
sobí tomu účelu oděv a obuv… Těší 
nás, když se přijde podívat děda a 
babi nebo kdokoli z rodiny.

Co děti dostávají?
Pro miminka i rodiče máme při-

pravené milé dárky. Je to hlavně 
památeční stříbrná mince. Jedná se o 
repliku jihlavské městské mince z 2. 
poloviny 15. století, je to jednostran-
ná mince s rozkřídlenou orlicí. Pama-
tuji, že nápad vznikl v době, kdy na 

správním odboru pracovala Renata 
Pisková. 

Pro maminku máme květinu a 
miminko ještě dostane dáreček, 
hračku nebo skládačku s motivem 
ježka, který je symbolem Jihlavy.  
Každý obřad je zahájen kulturním 
programem, vystoupením dětské-
ho folklorního souboru nebo dětmi 
ze školních družin všech jihlavských 
základních škol. 

Některé děti mají pro miminka při-
praveny vlastnoručně vyrobené dár-
ky. Příjemná spolupráce už po dlou-
há léta probíhá se žákyněmi Střední 
zdravotnické školy. Budoucí sestřičky 
asistují při manipulaci s miminkem u 
dětské kolébky, kde jsou pořizovány 
fotografie na památku.

Takže se nemusí o vítání občánků 
nějak žádat?

Není potřeba. Opravdu obvolává-
me všechny. 

Vy si nějaké povídání pro nové 

občánky chystáte sama, nebo máte 
nějakou šablonu?

Máme určitou šablonu, aby obřad 
měl určitý řád. Jedna členka komi-
se má na starost organizaci obřadu a 
druhá projev. Jsme nominovány jed-
notlivými politickými stranami. Pro-
jev si každá připravíme tak, aby nám 
šel přirozeně přes pusu, jak se říká. 

Máme mezi sebou jednu takovou 
legendu-Vlastičku Šabartovou, ani 
nedokážu odhadnout, kolik let už se 
tato dáma zabývá touto činností, ale 
každopádně nás všechny naučila mít 
ráda tento milý obřad. 

Také musím připomenout, že prů-
běh obřadu je podbarven klavírním 
doprovodem.

Je o vítání občánků zájem?
Akorát doba covidu zastavila setká-

vání se občanů na radnici. Všichni ale 
věříme, že obavy z hromadných akcí 
s účastí čerstvě narozených miminek 
jsou pochopitelné, ale budou minu-
lostí.

A v době před covidem?
To byl velký zájem. Každý týden 

v úterý byly dva obřady. Tedy dohro-
mady zhruba těch deset dětí.

Je potřeba umět improvizovat? 
Například, když se děti rozpláčou?

Rozhodně. Musíme si taky dávat 
pozor, jelikož miminka jsou každé 
jiné, takže se stane, že některé si třeba 
z ničeho nic sedne v kolébce, a to se 
člověk lekne zejména z toho bezpeč-
nostního hlediska. 

Jak se akce vítání občánků za ty 
roky změnila? 

Už dlouho nám chodí pomáhat děv-
čata ze zdravotní školy. Dříve šly sleč-
ny například k maminkám, miminko 
si půjčily a maminky se nám mezitím 
podepsaly do pamětní knihy.

Dnes už jsou rodiče tak opatrní, že 
málokterá maminka nebo tatínek dí-
tě půjčí cizímu člověku.

Máte nějakou historku, co vám 
utkvěla v hlavě?

Je velmi příjemné, když vejdete ze 
dveří do sálu a poznáváte známé tvá-
ře. Jako dlouholetá trenérka moderní 
gymnastiky se tu setkávám s mamin-
kami, s kterými jsem trávila spoustu 
volného času v tělocvičnách, snažila 
jsem se u nich vždy podporovat lás-
ku ke sportu a snad se mi to i často 
povedlo. 

Teď tu každou malou holčičku, 
gymnastku, vidím jako dospělou 
ženu a kladu jí na srdce, že ten uzlíček 
radosti v její náruči se bude jejíma 
očima dívat na svět a bude na ní, aby 
v tom složitém světě dokázal roze-
znat opravdové hodnoty jak v lidech, 
tak i v životě.

Co vás na této práci nejvíc baví?
Právě to, že potkávám například 

ty děti z oddílu, kterým se daří a žijí 
pořád v Jihlavě.

Komise pro občanské záležitosti 
však dělá i jiné akce než jen vítání 
občánků. Jaké například? 

Několikrát v měsíci navštěvujeme 
naše seniory po dovršení věku deva-
desáti let v místě jejich bydliště. Člen-
ka komise předá písemnou gratulaci 
primátora města a dárkový balíček 
přizpůsobený věku seniora. 

ROMANA HRBATÁ je dlouholetou členkou komise pro občanské záležitosti měs-
ta Jihlavy.  Foto: Petr Klukan
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Třetině domácností se snížily 
úspory a více než polovině se za 
poslední rok nezvýšily příjmy.

-lb-

Polovině českých domácností 
zůstaly příjmy nezměněny, což při 
rostoucích výdajích znamená jejich 
reálný pokles. 39 % dotázaných 
zaznamenalo růst příjmů. 

U třetiny domácností došlo také 
ke snížení úspor, hlavně v důsledku 
všeobecného zdražování. Jak vyplý-
vá z průzkumu agentury STEM/
MARK pro Home Credit, 36 % Če-
chů ale uvádí, že si za poslední rok 
udrželo výši úspor na stejné úrovni. 

V posledním roce se zvýšily pří-
jmy 39 % respondentů, více než 
polovina Čechů má příjmy na stej-
né úrovni a pokles zaznamenalo 8 % 
dotázaných. 

Necelé dvě třetiny dotázaných 
uvedly, že jejich příjmy vzrostly do 
výše 5 000 Kč, růst od 5 do 10 000 
Kč uvedlo 23 % respondentů a nad 
10 000 Kč se zvedly příjmy u 15 % 
dotázaných. Nejvíce rostly platy ve 
věkové skupině 45 až 64 let. 

Navzdory nepříznivé ekonomic-
ké situaci si požádalo o zvýšení 
platu jenom 23 % dotázaných, ale 

pouhých 8 % se svým požadavkem 
uspělo. Dalším 21,5 % zaměstnava-
tel přidal sám. 36 % si o navýšení 
mzdy u svého zaměstnavatele nepo-
žádalo.

„V případě, že se lidem tenčí úspo-
ry, jejich reálné příjmy klesají a splá-
cejí jakékoliv úvěry, může v této situ-
aci pomoci konsolidace, čili spojení 
více úvěrů do jednoho, která přinese 
částečné snížení měsíční splátky. Lidé 
by v žádném případě neměli přestat 
splácet své závazky, a pokud už se 

Nejvíce se zvedly platy skupině 45 plus

Nezaměstnanost v České 
republice mírně vzrostla

Počet volných pracovních míst klesl. Přesto se podíl nezaměstnaných osob 
drží nadále, navzdory lednovému nárůstu, na relativně nízkých hodnotách. 
S příchodem jarního počasí a rozjezdem sezónních prací by pak mohla začít 
klesat.

Podle dostupných zdrojů získalo v ČR od vypuknutí konfliktu do konce 
ledna 2023 práci celkem 190 356 osob z Ukrajiny pod dočasnou ochranou, 
zhruba tři čtvrtiny z nich tvoří ženy. 

Nejvyšší podíl nezaměstnaných osob byl v lednu v Ústeckém (5,8 %) a 
Moravskoslezském kraji (5,2 %). Tyto regiony měly nejvyšší podíl nezaměst-
naných osob i loni. 

Naopak nejnižší nezaměstnanost byla ve Zlínském kraji, v hl. m. Praze, v 
Pardubickém a Plzeňském kraji (shodně 3,1 %).

Nejnižší nezaměstnanost byla ke konci předchozího měsíce v okrese Pra-
ha-východ (1,6 %), Praha-západ (1,7 %) a Pelhřimov (2 %). Naopak nejvyš-
ší podíl nezaměstnaných hlásí okres Karviná (8,5 %), Bruntál (7,3 %), Most 
(6,9 %) a Znojmo (6,7 %). -tz-

dostanou do problémů se splácením, 
měli by okamžitě kontaktovat posky-
tovatele svého úvěru,“ uvádí Miroslav 
Zborovský z Home Credit.

Průzkum se také zabýval úsporami 
domácností. 36 % dotázaných uved-
lo, že udržují své úspory na stejné 
úrovni. U 33 % respondentů se za 
poslední rok jejich našetřené peníze 
snížily a 17 % odpovědělo, že jejich 

úspory klesly na nulu. 
Snížení úspor nebo dokonce po-

kles na nulu má podle většiny dotá-
zaných jasnou příčinu. V současnos-
ti se jedná především o zvyšování 
cen za zboží, služby a energie, což v 
průzkumu uvedlo 88 % dotázaných. 
Zhruba 11 % přišlo o úspory kvů-
li ztrátě zaměstnání (8,2 %) nebo 
snížení platu (2,7 %). 
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nordictelecom.cz

800 80 70 60

Cena od

245Kč

Zdravá síť s péčí, 
kterou si zamilujete

prémiová péče

bez závazku

Nordic TV na 3 měsíce zdarma

Zelený internet
Česká okna,Česká okna,
dveře, zimnídveře, zimní
zahradyzahrady

Česká okna,
dveře, zimní
zahrady

H&M spol. s r.o. | Třebíč |  Soukopova 3, PSČ 674 01

tel.: 568 848 757 |  trebic@ham.cz | www.ham.cz

slevaslevaslevaslevaslevaslevaslevaslevaslevasleva25
mimořádná
mimořádná sleva25%
mimořádná

na PVC okna s izolačními trojskly

okn
Ušetřete s našimi

okny za energie!

Akce platí do 30. 4. 2023.

H&M spol. s r.o. I Jihlava I Tř. Legionářů 1471/15, 

PSČ 586 01 I jihlava@ham.cz I www.ham.cz

J03-hamM

Potřebujete radu, jak snížit účty za energie? Poradí vám energoporadci, které 
najdete na krajských a okresních pracovištích Úřadu práce ČR. 

Můžete s nimi probrat, jak na okamžité úspory. Pomohou s tipy na krátko-
dobá opatření v bytech či domech, proberou s vámi, jak efektivně topit, větrat 
či snížit spotřebu teplé vody. Můžete se na ně obracet, pokud potřebujete radu 
ohledně výměny klasických žárovek za LEDkové nebo starých spotřebičů za 
nové. 

Podají vám i základní informace např. o příspěvku na bydlení či vás nasmě-
rují na příslušné instituce. Mimo jiné na tzv. Místní akční skupiny, kde vám 
poradí v rámci programu Nová zelená úsporám Light. Ten je určen především 
seniorům a sociálně slabým, aby mohli získat dotaci na úpravu bydlení.  -lb-

S účty za energie vám pomohou 
poradci z úřadu práce 
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Bedřichov a Zadní Bedřichov
Jihlava má několik průmyslo-

vých zón, kde se nachází firmy 
nejrůznějších oborů, které posky-
tují práci tisícům Jihlavanů. 

V minulém vydání Jihlavských 
novin jsme si představili průmys-
lovou zónu Hruškové Dvory.

V tomto vydání se zaměříme 
na firmy, které se nachází v prů-
myslové zóně Bedřichov a Zadní 
Bedřichov.  -r-
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Jihlavský Kronospan, jeden z nej-
modernějších závodů na výrobu vel-
koplošných materiálů na bázi dřeva 
v Evropě, představil novou Krono-
design® Globální kolekci platnou 
pro období 2023 – 2027. Kolekce je 
svěží, trendy a vybere si z ní určitě 
každý. 
Kronospan v Jihlavě vyrábí produk-
ty řady Kronobuild® a Kronodesign®. 
Pod Kronobuild® patří konstrukční 
desky na bázi dřeva využívané zejmé-
na ve stavebnictví – OSB, OSB Fire-
stop a dřevotřískové desky. Oproti 
tomu Kronodesign® zahrnuje desky 
na bázi dřeva do interiérů a z jihlav-
ského závodu v rámci této značky 
odchází laminované desky a pracovní 
desky. A právě Kronodesign® předsta-
vil začátkem roku na akci Kronospan 
Hausmesse novou Globální kolekci, 
která přináší širokou nabídku dekorů 
i povrchových struktur.  
V nové kolekci je celkem 154 deko-
rů laminovaných desek, 68 dekorů 

pracovních desek, 24 produktů řady 
Avant-garde a 24 povrchových struk-
tur.  Jsme přesvědčeni, že přinášíme 
nejkomplexnější a nejlepší kolekci 
pro interiérový design. Rozmanitá a 
trendy Kronodesign® Globální kolek-
ce je platná až do roku 2027.  
Kronospan sice dodává své produkty 
velkoodběratelům, nicméně již tře-
tí rok v rámci svých marketingových 
kampaní oslovuje cílové uživatele. 
Spolupracuje totiž s českými desig-
néry, kteří navrhují atraktivní interi-
éry vycházející z dekorů a materiálů 
Kronodesign® Globální kolekce. 
Ač by se tedy mohlo zdát, že jihlavský 
Kronospan se svojí více než 120letou 
tradicí dřevařské výroby je kolos, kte-
rý nemá zapotřebí oslovovat konco-
vé zákazníky, je to pružná společnost, 
která reaguje na požadavky dnešní-
ho světa, která se nebojí najít si svou 
vlastní cestu, jak se prezentovat a kte-
rá je otevřená pro inovativní myšlen-
ky.

Kronospan představuje trendy

KRONOSPAN JIHLAVA nabízí uplatnění pro absolventy 
i zkušené zaměstnance v těchto odvětvích:
• VÝROBA
• TECHNOLOGIE
• PROJEKCE a KONSTRUKCE
• DOPRAVA a LOGISTIKA
• ADMINISTRATIVA
Volné pozice pravidelně aktualizujeme na našich kariérních 
stránkách www.mojekrono.cz

Zašlete nám životopis na email prace@kronospan.cz nebo 
zavolejte na tel.: 567 124 243, a společně najdeme pozici, 
která pro Vás bude ta pravá!

Sledujte 
YouTube kanál 
Kronospan CR  

https://1url.cz/@kronospancr

POJĎTE S NÁMI TVOŘIT 
Kronodesign®

j03-14D
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U nás děti hrají pro dobrý pocit, 
vítězit máme v sobě přirozeně všichni

Sport je pro společnost plusem, 
pokud sportovec dostává vhodnou péči 
v důležitých oblastech, říká člen vedení 
oddílu florbalu SK Jihlava a florbalový tre-
nér Jan Šmarda.

Veronika Dawidowicz ז

Jak se daří jihlavským florbalistům?
Muži týmu Andone SK Jihlava mají za sebou 

velmi úspěšnou sezonu. Zvládli uhrát deset vítěz-
ství v řadě a i díky tomu získali možnost zahrát si o 
postup do národní ligy.

V kategorii mužů se hrají čtyři celostátní a dvě 
regionální soutěže. Tým Andone nyní hraje v divi-
zi, což je nejnižší celostátní soutěž. Tak, jak klub 
roste, šplhá se těmi úrovněmi výš.

Myslím si, že v divizi jsme se aklimatizovali vel-
mi dobře a i díky tomu, že se podařilo zapracovat 
do dospělého týmu mužů první odchovance naše-
ho klubu, dařilo se v posledních zápasech celému 
týmu dominovat. 

Mladí se hned prvním rokem zapojili do kate-
gorie mužů velmi dobře, a pokud na sobě vydrží 
makat i nadále, jsou příslibem do budoucna.

Podařilo se mužům vybojovat postup?
Poslední zápas Andone SK Jihlava o postup byl 

opravdu skvělý. Desátá výhra v řadě však na postup 
nestačila, protože chybělo dát soupeři o jeden gól 
navíc. 

Výsledek mohl být ještě lepší, ale ve třetí třetině 
jsme i přes množství vyložených šancí nedokázali 
skórovat. 

Celkově však sezonu hodnotíme jako nejúspěš-
nější v historii, tým šlapal v druhé polovině sezony 
už skvěle. 4. místo a 46 bodů je výborný základ a 
motivace do další sezony.

Letošní tým má potenciál zůstat v této sestavě 
delší dobu. Jsou do toho zapálení.

Pro uplynulou sezonu byl také velkým přínosem 
návrat Jana Beránka, který hrál minulou sezonu 
v nejvyšší soutěži za pražské Black Angels. U nás 
to však není o jednotlivcích, každý hráč, náhradník 
má svoji váhu a celkově si ten tým sednul od bran-
kářů až po mladé. A tímto bych všem hráčům rád 
poděkoval za letošní přístup. 

A jak se daří ženám?
Holky jsou více ambicióznější, co se týče studií. 

Často odchází na vysoké školy do Brna, Prahy, kde 
pak hrají za místní týmy. 

Teď se nám však daří, aby si holky držely vazby 
na Jihlavu.

Ženy EAV SK Jihlava skončily po základní části 
sedmé a budou se snažit překvapit silnější soupeř-
ky. I pro ně to bude skvělá zkušenost. Soupeřem 
nám bude FBŠ Hummel Hattrick Brno. 

V kategorii žen je pouze Extraliga, 1. a 2. liga. 
Holky jsou teď v 1. lize a sbírají zkušenosti, je ale 
vidět, že něco v nich je.

Od kolika let začíná kategorie muži/ženy?
Za kategorii muži a ženy mohou hrát i junioři a 

juniorky. Juniorky a junioři jsou ročník 2004, 2005. 
Ale muži a ženy začínají letos ročníkem 2003. 

Myslíte si, že má florbal v Jihlavě budoucnost?
Určitě má, ale pokud bychom měli v budoucnu 

hrát v dospělých kategoriích vyšší soutěže, bude 
nutná spolupráce celého regionu.

Myslíte si, že k tomu, aby Jihlava s florbalem 
byla více vidět, by pomohla větší podpora měs-
ta nebo kraje?

Profesionální sport, ve kterém jsem se také pohy-
boval, ne vždy nabízí čistě jen myšlenku sportu. 
Tam to jde pak už tolika směry, které se sportem 
nemají co dělat.

V Jihlavě je ve spolcích 6000 sportovců a podpo-
ra sportující mládeže je pro většinu spolků ze stra-
ny státu, kraje i města v dnešní době nedostatečná.

Dokud politici nebudou ochotni, v dnešní těžké 
době, více podporovat aktivitu dětí a mládeže, 
je možné, že nebude otázkou, jak moc budeme 
vidět ve florbale, ale jestli vůbec udržíme činnost a 
dostaneme se na dostatečnou úroveň péče. 

Za mě je třeba změnit celý pohled na sport tak, 
aby měl základní sport tu největší váhu a byl oprav-
du nosným prvkem zdravé společnosti. Pak začne-
me mít opět pravidelné úspěchy i v našich národ-
ních profi sportech. 

Setkáváte se ve vašem spolku s finančními 
problémy?

Ano. Ze dne na den vám přijde desetkrát vyš-
ší záloha na energie a vy nemůžete říct rodičům 
vašich členů o desetkrát víc peněz.

Máme ale štěstí a musím poděkovat jak oběta-
vým rodičům, tak trenérům, které se o děti starají 
opravdu za minimální odměnu. Hodně nás oprav-
du drží také naši partneři a pomohlo i Město Jih-
lava. V současnosti už jsme hodně na hraně, aby-
chom udrželi to, kde jsme.

Probíhá nějaká komunikace s městem?
Snažíme se samozřejmě jednat jak s městem, tak 

s krajem, aby reflektovaly potřeby daných oblastí 
sportu.

Například to, že pokud chcete hrát vrcholovou 
část, tak musíte vědět, že vám funguje mládež. Že 
je tam dostatečná podpora. Protože jedno bez dru-
hého dlouhodobě neudržíte.

K čemu u vás děti vedete?
Sice se to může jevit jako běžný sportovní 

kroužek, ale není to jen o tom si někde zaběhat za 
míčkem.

Snažíme se děti vést k tomu, aby měly chuť spor-
tovat, ale také se snažíme rodiče i děti vzdělávat 
v oblasti životosprávy, aby děti měly nějaké morál-
ní hodnoty a rodiče pochopili i naši metodiku 
výchovy.

U nás na děti nevytváříme přehnaný tlak na 
konečný výsledek zápasu. Chuť vítězit má každý 
přirozeně v sobě. U nás děti hrají proto, aby z toho 
měly dobrý pocit.

Pokud chcete mít kvalitní hráče nahoře, tak musí 
být základ formován už u dětí.

Je o florbal zájem?
Veliký. Ovšem zase narážíme na možnosti, kte-

ré v Jihlavě jsou. My využíváme halu na Okružní, 
která už potřebuje opravy, aby se udržela dál. Je to 
jediná hala tohoto typu v Jihlavě.

 Pokračování na str. 12

V SK JIHLAVA se nejen Jan Šmarda snaží děti vést nejen k tomu, aby měly chuť sportovat, ale také se snaží 
vzdělávat rodiče i děti v oblasti životosprávy.  Foto: archiv JŠ

sporty FlorbalPředstavujeme
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Přepni do stavu
beztíže s netboxem

Pořiď si výhodnou kombinaci
optického internetu a chytré telky Kuki
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Dokončení ze str. 10
A opět se jí nedostává takového 

zájmu a podpory ze strany města, 
přestože v celém SK Jihlava sportuje 
kolem 1200 členů, převážně jihlav-
ská mládež.

My halu naplníme, a kdyby byla 
možnost, uživíme ještě jednu navíc. 
Momentálně však zaplňujeme i růz-
né tělocvičny ve školách, kde horko 
těžko sháníme prostory pro rostoucí 
zájem.    

Mluvilo se o tom, že by byla potře-
ba nějaká další tělocvična, klidně u 
nějaké školy, avšak zatím to úplně 
nevypadá. 

Navíc je v Jihlavě rozjetý projekt 
Horácké multifunkční arény, a tak to 
vypadá, že budeme rádi, když nám ta 
naše současná nespadne na hlavu stá-
řím, než že by se tu vytvářely nějaké 
další možnosti navíc.

Takže zájem je větší, ale schází 
prostory?

Přesně tak. Vyvstává otázka: Kam 
s těmi dětmi. V kategoriích příprav-
ky, elévů a mladších žáků máme po 
padesáti dětech. Jde nejen o místo, 
ale i o trenéry atd.

Myslím, že florbal je celkem popu-
lární sport, který by děti mohl namo-
tivovat ke sportu. My nechceme děti 
odmítat, a když rodiče zavolají, že 
by dítě chtělo chodit, snažíme se to 
nějak vymyslet, ale někde to je již vel-
mi na hraně. V současnosti se hodně 

mluví o tom, že děti nemají motiva-
ci sportovat, bohužel situace je spí-
še taková, že sportovat chtějí, nemá-
me však pro ně prostory a peníze na 
dostatečnou péči.

Myslíte si, že může florbal dosáh-
nout stejné popularity jako fotbal 
nebo hokej?

Co se týče aktivních členů, tak to už 
florbal hokej předčil. Celorepubliko-
vě hraje florbal víc lidí než hokej.

Fotbal v tomhle bude asi nedostiž-
ný. Ten můžete hrát na jakémkoliv 
plácku a nepotřebujete halu.

Ve velkých městech, jako je Ostra-
va, Brno, Praha, tak i při velké konku-
renci sportů, které v těchto městech 
jsou, je pořád florbal podporovaný 
mnohem více. V Jihlavě je již hned 
za hokejem či fotbalem. Když by se 
nám v budoucnu podařilo dostat na 
zápasy pravidelně 400-500 lidí, tak to 
bude jedině dobře.

A je taková kapacita na hale SK 
Jihlava?

Když ženy hrály před lety o extrali-
gu, dokázalo se tam vtěsnat čtyři sta 
lidí. 

S tou halou je však opravdu potřeba 
něco dělat, protože dnes už by nám 
tam ani žádné vyšší soutěže nedovo-
lili hrát.

Hřiště je hned vedle tribuny a i ta je 
velmi provizorní.

Palubovka už je pomalu na odpis, 

tribuna se musí udělat podle 
nějakých standardů. Ale opět se budu 
opakovat, je to o té investici.

Takže u mužského florbalu, který je 
hodně fyzický, hráči „lítají“ do lidí.

Avšak myslím, že nejsme jedi-
ní, kteří v Jihlavě řeší podobné 
problémy, a celkově se tu v minu-
lých dvaceti letech zanedbala vět-
šina sportovní infrastruktury, což 
však současným politikům nemůže 
sloužit jako výmluva, proč to nezačít 
okamžitě řešit.

Je to v plánu, nebo je to zatím jen 
výhledové?

V minulém volebním období jsme 
s městem měli spolupráci na revitali-
zaci haly, rozpočet počítal s nějakými 
120 miliony.

Neříkám, že by teď město nemělo 
žádný zájem, ale vidím, co nás bude 
stát HMA a že i ten zimák tady potře-
bujeme.

Tím pádem je pravděpodobné, že 
my si na něco komplexnějšího bude-
me nejspíš muset počkat a proběhne 
spíš nějaká menší revitalizace. Chce-
me samozřejmě zmodernizovat hlav-
ní halu, ale i ostatní tělocvičny. Teď 
záleží na politicích města, kraje a pří-
padných partnerech, jestli se to usku-
teční.

Takže to evidentně není všechno 
jen o tom nadšení do sportu, ale i o 
financích?

Já jsem přešel na florbal z hoke-
je a říkal jsem si: Tohle je fajn sport, 
děti jdou sportovat, baví se. Je to i na 
nějaké úrovni a je to i mnohem lep-
ší atmosféra, než kterou jsem zažil 
v tom profi sportu. Tam jste nevědě-
li, jestli to ty lidi baví, nebo to dělají 
pro peníze. Jenže pak se dostanete do 
fáze, kdy zjistíte, že bez politiky a bez 
té podpory to nepůjde.

Je potřeba dětem vytvářet pod-
mínky pro to, aby sport mohl být 
na nějaké přijatelné úrovni. Není to 
jen o tom, že naberete hráče a něco 
z nich vyždímete. Sport je pro spo-
lečnost plusem, když do toho dáváte 
komplexnost. 

Kolik máte členů?
Máme 256 aktivních členů, převáž-

ně mládeže, v osmnácti družstvech. 
Jsme největší florbalový oddíl na 
Vysočině.

Je problém například v propaga-
ci?

V Jihlavě máme i dobrý basketbal, 
atletiku, florbal a další, pokud by se o 
nich více psalo, určitě by to pomoh-
lo. Nám teď dorůstá kategorie, kterou 
jsme piplali od přípravky. Věříme, že 
navážou na úspěchy a bude o čem 
mluvit, o čem psát. A samozřejmě 
podobné články nám pomáhají veli-
ce s propagací a jsme za ně rádi.

U nás děti hrají pro dobrý pocit...
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na specifické diety
(pro všechny bez omezení)

pro těhotné 
a maminky

na péči 
o duševní zdraví

a mnoho dalších

Kč

až

pro zdraví vaší rodiny

BONUSY

Klientské centrum
Jihlava
Masarykovo náměstí 
1100/35

Nejste ještě u nás?
Přihlaste se k nám do 
31. 3. 2023

Třiadvacetiletý raper Petr Streich-
sbier z Jihlavy se zajímal o hudbu už 
od svých dětských let. Jak sám říkal, 
trsal u magneťáku od mala až po sou-
časnost. 

„Postupně jsem měl potřebu a pocit 
se vždy z něčeho vypsat a vyzpovídat 
a tohle byla nejlepší volba, jak to udě-
lat. Muzika obecně pomáhá a zlepšuje 
náladu,“ vysvětluje hudebník působící 
pod pseudonymem Pe�  Berris nebo 
dříve JMY, který nedávno vydal nový 
singl Křídla.

Hudební vzory vyloženě nemá, ale 
jako každý si poslechne, co nového u 
nás i v zahraničí vzniká. 

„Mám kamarády z Poetiky, šikovná 
kapela z Vysočiny, takže i oni mi dos-
ti pomohli. Převážně ale poslouchám 
zahraniční muziku,“ říká Petr.

Nejvíc pyšný je ve svém věku na to, 
že měl možnost nahrát sloku na al-
bum “Stromy v bouři” od hiphopové 
jihlavské legendy Pio Squad.

Díky této spolupráci se seznámil 
s jejich teď už minulým DJem a pro-
ducentem J-kidem. 

„Sedli jsme si spolu do noty a doteď 
jsem u něj měl možnost nahrávat svoje 
skladby. A děkuju mu za to!“ říká Pe�  
a přidává další jména: „Pak je tu napří-
klad 58G. S Doktorem, jejich členem, se 
znám taky od Pio Squad, oba jsme byli 
na jejich albu. Myslím si, že tak nějak 
vzájemně o svý tvorbě víme a mrkneme 
se, co kdo vydává.“ 

Jeho prozatím největší úspěch se 
odehrál v roce 2016, kdy byl pozvaný 

Hudbou chci lidem předat kus sebe
kapelou Pio Squad na jeden z největ-
ších hiphopových festivalů v Evropě 
- Hip Hop kemp, kde s nimi mohl ži-
vě odzpívat svou sloku, která zazněla 
na jejich albu. „Byl to pro mě obrovskej 
zážitek stát na stagi, kde byl tenkrát nar-
vanej celej hangár lidí a bylo super sly-
šet, že je to baví, skandujou a řvou, když 
jsem začal svou sloku,“ vzpomíná na 
velký zážitek Pe� .

Poté následovala menší pauza, pár 
vydaných singlů a nabídka od Ruka 
Hore, kteří mu nabídli pomoc s dis-
tribucí. Pod značkou Ruka Hore je 
spousta známých českých, ale i sloven-
ských jmen. 

Plán do budoucna už má raper něko-
lik let stejný. Posouvat se v hudbě dál a 
v pozadí se zlepšovat a najít sám sebe. 

„Na album mám ještě podle mě čas, 
takže se budu věnovat singlům, popřípa-
dě navázat spolupráci s někým zajíma-
vým,“ popisuje mladý muzikant, který 
by pomocí hudby chtěl lidem předat 
kus sebe a chtěl by, aby se s jeho texty 
ztotožnili.

„Pár lidí, co taky píší a mají to podob-
ně, mi řeklo, ať si jdu za svým snem. Rád 
bych, aby se hudba stala i prací a ne 
jenom koníčkem, tak uvidíme, kam mě 
moje stopy zavedou,“ říká na závěr Petr 
Streichsbier alias Pe�  Berris. -vd-

PETR STREICHSBIER dříve vystu-
poval pod pseudonymem JMY. Dnes si 
říká Pe�  Berris a nedávno vydal nový 
singl Křídla. Foto: archiv PB

Dokončení ze str. 2
„Celou situaci nám výrazně kompli-

kuje zpoždění v dodávce šesti nových 
parciálních trolejbusů, kvůli kterému 
jsme nuceni v přepravních špičkách 
některé spoje, které byly dříve vedeny v 
celé trase, rozdělit,“ vysvětluje před-
seda představenstva DPMJ jeden 
z důvodů komplikací a dodává, že za 
tyto dočasné problémy se cestujícím 
omlouvá.   

Linka H funguje podle jeho slov 
od začátku bez větších problémů a 
připomínek. Došlé podněty se týka-
jí hlavně dojezdu na ranní směnu do 
Nemocnice Jihlava, na které se DPMJ 
pokusí zareagovat při další změně 
jízdních řádů.

„Na lince G jsme se při jejím rozjez-
du potýkali snad se všemi myslitelnými 
rozmary počasí (sníh, silný vítr, mráz, 
výpadky elektrického proudu). Nyní 
vyhodnocujeme podněty od cestujících 
a osadních výborů,“ vysvětlil Rovner.

První změny nových jízdních řá-
dů vstoupily v platnost ve čtvrtek 23. 
února, a to na autobusové lince 4. 

V průběhu března by pak měly 
nastat změny autobusových spojení 
na linkách 2 a 12 a během dubna se 
na základě vyhodnocení zkušební-
ho provozu a připomínek osadních 
výborů a veřejnosti změní odjezdy i 
četnost spojů na linkách G a H.

Během března dojde ke změnám 
odjezdů autobusových linek 2 a 12. 

Podle Rovnerových slov ale navy-
šování množství spojů naráží také na 
personální limity. -vd-

Velké změny...
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Program DIOD / březen 2023

Čtvrtek 2.3. v 18:00
ZUŠ Polná - Zase Ti Tupitelé 
Přijďte se podívat na představení divadelního kroužku 

při Základní umělecké škole v Polné, pod vedením Pet-
ra Šaryka Coufala.

Čtvrtek 9.3. v 19:00
Akrobat - Kabaret plný malých i velkých akrobatů 

/ pohyb
Kabaret je místo kde neplatí žádná pravidla...
Naši cirkusoví umělci vám předvedou, že i nemožné 

je možné. 

Sobota 11.3. v 19:00 
KosmoSokol - Šibřinky Sokola Jihlava 

Pět, čtyři, tři, dva, jedna….start.
Vesmírná zábava na planetě Sokol začíná a všichni jste 

srdečně zváni. Nahoďte skafandry, objevte v sobě ves-
mírné příšerky i hvězdné válečníky a přijďte si zaskota-
čit.

Čtvrtek 16.3. v 19:30
Bazmek Entertainment - Lapači prachu 

Činoherně-loutková inscenace podle stejnojmenné-
ho románu Lucie Faulerové, nominovaného na Magne-
siu Literu v roce 2018.

Lapače prachu známe všichni. Válí se nám na polič-
kách jako relikty minulosti, jako pozůstatky cest, který-
mi jsme se mohli vydat a nevydali…

Sobota 18.3. v 19:30 
Micro Jazz v Café baru Sokolovna
Funky, swing, jazz – od Franka Sinatry a Stevieho 

Wondera až po Prince. Těšit se můžete na známé melo-
die doplněné kouzlem momentu překvapení. 

Neděle 19.3. v 16:00
Toy Machine - Pinocchio
Někdy se může splnit i nejnesplnitelnější sen, který 

můžete mít. Ale cesta k němu bývá dlouhá snad jako 
Pinocchiův nos. 

Čtvrtek 31.3. v 19:30
ZUŠ Jihlava - JAMU a kyvadlo + Artadno - příběh 

kapely
dvojpremiéra
Dvojice inscenací literárně-dramatického oboru ZUŠ 

Jihlava. 

V kosmickém duchu se nesl letošní dětský sokol-
ský karneval – šibřinky, který hostila 11. února jih-
lavská sokolovna. 

Stejně jako ve svých dětských oddílech, i na 
šibřinkách položili cvičitelé z TJ Sokol důraz na 
pohyb. Desítky dětí v maskách za jejich dohledu 
nadšeně zdolávaly nejrůznější stanoviště posta-
vená z karnevalově nazdobeného tělocvičného 
nářadí.

Z bradel, sítí či švédských beden vznikly dráhy, 
tunely, překážky, koridory, prolézačky či propad-
la. Ve vedlejší malé tělocvičně zase středověký rytíř 
v brnění štítem odrážel hromadně útoky dětí papí-
rovými koulemi. Na schodišťové podestě jihlavští 
astronomové nabízeli zklidnění v podobě pozoro-
vání dalekohledy přes skleněnou fasádu budovy.    

Téma KosmoSokol bude provázet také maškarní 
sokolský ples, šibřinky pro dospělé. Ty se odehrají 
11. března v divadle DIOD a v přilehlém Café & 
baru Sokolovna. V programu plesu bude i kosmo-
promenáda masek a fotostanice. Hrát budou hav-
líčkobrodská Variace a jihlavští Funkin´ Your Soul.  

 Text a foto: Jiří Varhaník

Sokolské šibřinky se nesly 
v kosmickém duchu

Nový předseda SVUV

Novým předsedou Spolku výtvarných umělců 
Vysočiny (SVUV) se stal Pavel Bezděčka, muzejní 
pracovník, výtvarník, fotograf a spisovatel. Odsou-
hlasila to valná hromada spolku uskutečněná 
v polovině ledna. Bezděčka tak vystřídal dosavad-
ního předsedu Pavla Tomana, který spolek úspěš-
ně vedl více než 20 let.   -pk-

PAVEL BEZDĚČ� , při instalaci výstavy spolku v 
Uničově.  Foto: Petr Klukan
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Datum Den Jméno Místo poskytování, telefon

4.3. So MUDr. Vaněk Tomáš
Slavíčkova 4509/2, 586 01 Jihlava, 567 210 

991,724 301 773

5. 3. Ne MDDr. Vaněk Tomáš
MUDr. Tomáš Vaněk, Slavíčkova 4509/2, 586 

01 Jihlava, 567 210 991, 724 301 773

11. 3. So MUDr. Vašek Zdeněk
Palackého 1334/37, 589 01 Třešť, 

567 234 450

12. 3. Ne MUDr. Vašková Soňa
Palackého 1334/37, 589 01 Třešť, 

567 210 341

18. 3. So
Stomatologické centrum 

Jihlava s.r.o.

Stomatologické centrum Jihlava s.r.o., 

Havlíčkova 5623/34a, Jihlava, 774 874 100

19. 3. Ne MUDr. Jiří Coufal 
DENT32 s.r.o., Na Hliništi 2021/32, 586 01 

Jihlava, 567 309 163

25. 3. So MUDr. Taťána Vrbková
Stom. centr. Artdent s.r.o. Jihlava, Vrchlického 

5282/50, Jihlava, 567 331 666, 603 501 650

26. 3. Ne MDDr. Jana Černá
Stom. centr. Artdent s.r.o. Jihlava, Vrchlického 

5282/50, Jihlava, 567 331 666, 603 501 650

Pohotovostní služba je zajišťována 
SO, NE a svátky od 8:00–12:00 hod.
Aktuálnost přehledu NUTNO ověřit 

na recepci Nemocnice Jihlava.
Vrchlického 59, 586 33 Jihlava, 

tel. 567 157 211

Pohotovostní služba zubních lékařů 
– březen 2023
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Psychoterapeutické okénko
Kytička levandule

Pokud je náš život vyplněn jen 
samou prací a povinnostmi, začíná-
me někdy ztrácet sami sebe. 

Náš čas se točí kolem kalendáře a 
kolem jistot, které tolik potřebujeme 
k životu. Začínáme se uzavírat ostat-
ním lidem, přitom právě dobré vzta-
hy by nám mohly pomoci vrátit naše-
mu životu radost a smysl. Jsou totiž 
základem všeho, tedy především 
základem naší duševní rovnováhy, od 
které se pak odvíjí všechno ostatní. 

Máme-li v pořádku své vztahy a 
víme, na koho se obrátit v případě 
nouze, pak se dají snadno vyřešit i 
ostatní problémy. A tak, máte-li fajn 
přátele, jistě vám pomohou. 

Pokud jste ale na všechno sami, 
zkuste se zapojit alespoň do skupi-
ny podobně smýšlejících, která vám 
občas poskytne pochopení nebo 
dobrou radu. 

Můžete se přihlásit do zajímavého 
kurzu nebo začněte rovnou studovat! 
Třeba na Univerzitě třetího věku, kde 
vyučuji už mnoho let psychologii, 
vznikají zajímavé debaty i nová přá-
telství, a často, po skončení hodiny, si 
posluchači ještě zajdou společně do 
hospůdky, aby sdíleli své zkušenosti. 
Vzájemný čas se cení a je tak vzácné, 
pokud vám někdo naslouchá. Někte-
ré skupiny se dokonce schází i mno-
ho let po skončení kurzu!

Samota je bohužel smutným feno-
ménem dnešní doby, i když si to 
nechceme připustit. Máme přece 
tolik přátel na sociálních sítích, kde 
se i my schováváme za pěknou foto-

grafii a nikdo ve skutečnosti netuší, 
kdo jsme a co nás baví. 

Dáváme najevo svou líbivou image, 
ale své bolesti a trápení nám zůstá-
vají, jelikož chceme působit vždy 
jen pozitivně a krásně. Pokud však 
nebudeme se svými blízkými sdílet 
i skutečný život, může v nás narůs-
tat frustrace, nespokojenost nebo i 
deprese. 

Z povrchnosti se stane neutěšený 
životní styl, který z nás může dělat 
jen figurku na šachovnici života, 
která nemá právo na vlastní život… 
Zkusme se však na svůj život podívat 
z jiného úhlu, tedy přímo ze středu 
našeho já. 

Kdo vlastně jsme a jaký má náš 
život smysl? No přece takový, jaký 
mu dáme my sami! Pokud se bude-
me věnovat nějaké činnosti a bude-
me se u toho cítit šťastní, pak je ten-
to směr správný a my bychom v něm 
měli pokračovat (samozřejmě pokud 
tím neškodíme někomu druhému).

A někdy to mohou být pouhé 
maličkosti, které vrátí smysl našemu 
životu, jindy velké věci, které vyžadu-
jí statečnost a vytrvalost. A tak třeba 
jen koláč, který přinesete svým sou-
sedům, nebo kytička levandule pro 
milou sestřičku v nemocnici uděla-
jí divy. A dokonce se říká, že pokud 
uděláte denně tři dobré skutky, je to 
ta nejlepší prevence proti depresi, 
nevěříte? Doporučuji vyzkoušet!

Mgr. Lucie Poláková
Psychoterapeutka a astroložka
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od českých
dodavatelů na pultech 
prodejen RYNEK. 

Poctivé čerstvé 
maso a vejce

www.agrorynek.cz
Sledujte naše akce i na FB
Rynek místo plné chutí

Prodejny českých potravin
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